
Zápis ze 155. (9.) schůze výboru ČMS dne 23. března 2005

Přítomni: J. Fiala, D. Hlubinka, J. Kratochvíl, L. Pick, J. Rákosník, M. Tvrdý

Omluveni: J. Bouchala, P. Girg, M. Kopáčková, B. Maslowski, S. Staněk

Hosté: P. Holub, S. Míka

Program: 1) Česko-katalánská matematická konference
2) SVOČ
3) Zpráva o hospodaření
4) Členská základna
5) Různé

Schůzi zahájil J. Kratochvíl vzpomínkou na dlouholetého člena výboru ČMS (MVS) a předsedu liberecké
pobočky Jednoty prof. Bohdana Zelinku, a připoměl jeho působení v ČMS a v české matematice vůbec.

ad 1) J. Kratochvíl informoval, že je katalánskou stranou odsouhlaseno pět sekcí, na potvrzení poslední,
šesté sekce ve statistice se ještě čeká. Bezprostředně po potvrzení katalánskou stranou bude konference
vyhlášena v obou společnostech a v konferenčních kalendářích.

Výbor odsouhlasil navržených šest sekcí a zástupce ČMS v programovém výboru:

• Computational Statistics and Data Analysis (J. Antoch, M. P. Munoz)
• Discrete Mathematics and Combinatorics (J. Kratochvíl, Oriol Serra)
• Homotopy Theory (J. Rosický, C. Casacuberta)
• Logic (P. Hájek, J. M. Font)
• Real and Functional Analysis (L. Pick, J. M. Pedret)
• Ring and Module Theory (J. Trlifaj, D. Herbera)

Financování: konference má přislíbenu dotaci RVS 20 tis. Kč. Cestovné si katalánská strana hradí sama.
Náklady na ubytování a na část organizačních nákladů se pokusí dotovat předsedové sekcí ze svých grantů.
Pronájem poslucháren přislíbila MFF UK bezplatně. Členové ČMS a SCM nebudou platit žádné vložné,
pro ostatní účastníky bylo stanoveno na 1 500 Kč.

ad 2) Kol. S. Míka a P. Holub informovali o průběhu přípravy závěrečné konfrence SVOČ. Je hotova
stránka konference, kde se účastnící mohou registrovat a fakulty přihlašovat své studenty. Všechny práce
budou k dispozici porotcům na zabezpečené webové stránce. Vzhledem k elektronickému podávání prací
výbor odsouhlasil posun termínu přihlášení prací na 4. května. J. Kratochvíl sestaví návrh porot.

Financování: 85 tis. Kč dotace rektora ZČU pokryje nájem, ubytování a stravu. ČMS přispěje na soutěž
20 tis. Kč, rovněž 20 tis. Kč přispěje MFF UK. Dále je přislíbena dotace děkana FAV na dopravu a
část cen a dotace ITI UK. Pořadatelé a výbor sekce se pokusí získat věcné ceny (knihy z nakladatelství
Academia a Dokořán; USB flash apod.)

ad 3) Stav účtu ČMS je 369 778 Kč. Prostřednictvím ČMS proběhlo financování tradičních seminářů:
Zimní školy matematické analýzy a ROBUSTu. Vyúčtování EMS víkendu bylo uzavřeno vratkou 406 EUR
na účet EMS.

Vzhledem ke změně razítka zajistí hospodář L. Pick nový podpisový vzor.

ad 4) J. Fiala seznámil výbor se čtyřmi žadateli o členství ve Společnosti:
7029 Mgr. Tomáš Masopust (student ČVUT FE),
7030 RNDr. Šárka Nečasová, CSc. (MÚ AV ČR),
7033 Mgr. Pavlína Račková (UO Brno),
7036 Josef Otta (student ZČU FAV),



Ukončení členství:
6446 Ing. Jan Adamec — na vlastní žádost
6804 Ondřej Babuljak — na vlastní žádost
2522 RNDr. Jan Grosz — na vlastní žádost
1319 Prof. RNDr. Karel Rektorys, DrSc. — úmrtí
0289 Prof. RNDr. Bohdan Zelinka, DrSc. — úmrtí
0923 RNDr. Vladimír Kohout, CSc. — na vlastní žádost (zůstává v Jednotě)
6456 RNDr. Tomáš Bartoň — na vlastní žádost
4686 RNDr. Zdeněk Kestřánek, CSc. — na vlastní žádost
5458 RNDr. Veronika Sobotíková — na vlastní žádost

Společnost má tímto 375 členů.

ad 5)

• L. Pick navrhl, aby ČMS iniciovala doplnění edice portrétů českých matematiků působících v zá-
věru 20. století (např. J. Hájek, B. Novák, J. Nečas, K. Rektorys). Výbor pověřil L. Picka, aby
s J. Bečvářem zjistili stav současné edice a do příštího výboru podali návrh na rozsah a náklad
možného doplnění.

• J. Rákosník informoval o stavu projektu digitalizace. Na projektu financovaném z programu „Infor-
mační společnostÿ Národního programu výzkumu I spolupracují J. Rákosník (jako řešitel), H. Se-
verová (MÚ AV ČR), J. Veselý (MFF UK), O. Ulrych (MFF UK), M. Lhoták (KNAV AV ČR),
M. Bartošek (ÚVT MU Brno) a P. Sojka (FI MU Brno). Letos se zahájí digitalizace časopisů
Czechoslovak Mathematical Journal, Applications of Mathematics a pravděpodobně i Archivum
Mathematicum. Do budoucna se plánuje digitalizace i česky psaných časopisů (např. Pokroky), ale
i sborníků a učebních textů. Zde by ČMS mohla být napomocná při výběru publikací vhodných pro
digitalizaci.

• Vydání kreditní karty pro refundaci cestovních nákladů (viz 151. a 152. schůze) bylo odloženo na
neurčito.

• J. Rákosník a M. Tvrdý informovali o situaci v hodnocení VaV. Současná metodika je nepřijatelná
a mnoho vědeckých oborů vyjádřilo své protesty. Do konce dubna má být připraven návrh pro
hodnocení roku 2005, a proto se výbor vrátí k tomuto tématu na příští schůzi.

Zapsal: J. Fiala


